

國際交流及境外活動 International and Regional Activities



國際義工協會

國際義工協會是致力促進和加強全球義務工作發展的國際組織，本局是協會的會員機構，於2020年獲邀加入其「全球義工領袖網絡」，與海外其他義工組織共同推動全球義務工作的發展。

粵港澳大灣區志願服務聯盟理事會成立暨交流會

本局主席彭韻僊律師, BBS, MH, JP、副主席曾佩娟女士及蔡雋思先生和總幹事李佩琪女士獲邀出席於2023年12月假汕頭市舉行的「粵港澳大灣區志願服務聯盟」成立暨交流會，獲選的會長單位為廣東省志工聯合會，副理事長單位則由本局、廣東省青年志願者協會以及澳門志願者總會共同擔任。

交流會邀請相關領域專家學者、義工服務組織代表，以「志願灣區，融合發展」為主題，就大灣區義務工作發展、規劃、建設及實踐等領域交流意見，完善粵港澳大灣區義工服務運作機制，深化內地與港澳義務工作相互合作，推進內地與港澳青年融合發展。本局彭主席更應邀在交流會上作主題演講，分享本局工作及香港義務工作概況。



本局彭主席在交流會上作主題演講，分享本局工作及香港義務工作概況

Ms Melissa Pang, AVS Chairman delivered a keynote speech at the Conference to share AVS's work and the volunteer landscape in Hong Kong

International Association for Volunteer Effort (IAVE)

The International Association for Volunteer Effort (IAVE) is a global alliance dedicated to promoting and strengthening the development of volunteerism. As a member organisation of IAVE, AVS was invited to join its Global Network of Volunteering Leadership (GNVL) in 2020, to work with counterparts overseas to advance global volunteering development.

Establishment of the Guangdong-Hong Kong-Macao Greater Bay Area Volunteer Service Alliance and Exchange Conference

Ms Melissa Pang, BBS, MH, JP, AVS Chairman, Ms Camilla Tsang and Mr Johnson Choi, AVS Vice-Chairmen and Ms Likie Lee, AVS CEO, were invited to attend the establishment and exchange conference of the Guangdong-Hong Kong-Macao Greater Bay Area Volunteer Service Alliance held in Shantou in December 2023. The Guangdong Volunteer Federation was elected as the President unit while AVS, the Guangdong Young Volunteers Association and the General Volunteers Association of Macao were elected as the Vice-President units.

The Conference, themed 'Volunteering Greater Bay Area, Integrated Development', gathered experts, scholars and representatives from volunteer service organisations to exchange views on the development, planning and practice of volunteer service in the Greater Bay Area (GBA) to promote integrated youth development and collaboration in volunteering, enhance the operational mechanisms and collaboration of volunteer service in the GBA. Ms Melissa Pang, BBS, MH, JP, AVS Chairman was invited as a keynote speaker to share AVS's work and the volunteer landscape in Hong Kong.



本局獲選為「粵港澳大灣區志願服務聯盟」副理事長單位
AVS was elected as a Vice-President unit of the Guangdong-Hong Kong-Macao Greater Bay Area Volunteer Service Alliance

聯合國志願人員組織 — 香港大學生義工實習計劃

本局自 1998 年開始成為聯合國志願人員組織的香港合作夥伴，協助推廣聯合國義工服務。2015 年起，本局獲民政及青年事務局的資助，與聯合國志願人員組織合作，聯同香港志願者協會及和平發展基金會推出「聯合國志願人員組織 — 香港大學生義工實習計劃」，甄選本地大學生到海外聯合國屬下單位進行為期 6 個月的義工服務，讓他們擴闊視野，體驗不同的生活和文化，並為全球發展作出貢獻。

第 7 屆 10 位大學生義工於 2023 年 8 月獲派往聯合國轄下位於印尼、尼泊爾及泰國的服務單位，包括聯合國開發計劃署、聯合國教育、科學及文化組織、聯合國婦女署等服務。出發前，大會提供培訓予大學生義工，讓他們了解聯合國義工的職責和守則、2030 聯合國可持續發展目標、服務地區的發展和文化、培育團隊合作精神、服務項目設計等，協助他們為未來義工服務作好準備。

聯合國義工 — 香港大學生義工計劃舊生會

聯合國義工 — 香港大學生義工計劃舊生會於 2017 年成立，致力提供一個知識共享及聯繫網絡，促進義務工作及推廣聯合國和平發展的信念。年內，舊生會支援第 7 屆「聯合國志願人員組織 — 香港大學生義工實習計劃」的出發前培訓，協助他們作好出發前的準備，並於義工在外地服務期間提供心理支援。



大學生義工在實習期間到不同地方體驗，擴闊視野，當中包括登上珠穆朗瑪峰
University volunteers gained exposure and broadened their horizons by visiting different places, including the Mt Everest Basecamp, during their internships

UNV — Hong Kong Universities Volunteer Internship Programme

As a partner organisation of the United Nations Volunteers (UNV) in Hong Kong, AVS has been assisting in promoting the UNV Programme since 1998. In collaboration with UNV, and with funding from the Home and Youth Affairs Bureau and partnered with the Hong Kong Volunteers Association and the Peace and Development Foundation, AVS launched the UNV-Hong Kong Universities Volunteer Internship Programme in 2015. Undergraduates from local universities were selected and sent to the field units of the United Nations (UN) agencies for a 6-month volunteering assignment, with the aim to broaden their horizons through diverse life and cultural experiences, enabling them to contribute positively to global development.

In August 2023, 10 university volunteers of the 7th batch of the Programme were deployed to undertake volunteering assignments in UN agencies in Indonesia, Nepal and Thailand, including the UN Development Programme, the UN Educational, Scientific and Cultural Organisation, UN Women, etc. Pre-departure training was provided to the selected volunteers to equip them with necessary information, knowledge and skills required, to facilitate them to achieve their roles in serving the volunteer assignments. The training covered topics such as the responsibilities and code of conduct of UN volunteers, the 2030 UN Sustainable Development Goals, the culture and economy of the serving countries, team building and design thinking, etc. These trainings equipped them with necessary information, knowledge and skills to facilitate their work.

UNV — Hong Kong Universities Volunteers Alumni Society

As a knowledge-sharing platform to support volunteerism development and promote the UN values of peace and development, the UNV-Hong Kong Universities Volunteers Alumni Society was established in 2017. In the year, the Society supported the pre-departure training for the 7th batch of UNV-Hong Kong Universities Volunteer Internship Programme, helped prepare the selected volunteers for service and offered psychological support throughout their service abroad.



第 7 屆大學生義工積極參與出發前培訓
The 7th batch university volunteers actively participated in a series of pre-departure training